
Zápis z 2. jednání komise životního prostředí ze dne 04.03.2024 

Přítomni: Josef Votava, Aleš Jeřábek, Radim Špaček, Jarmila Rysplerová, Jiří Hašek, Alece Civínová, 

Tomáš Zděblo 

Omluveni: Jakub Kapitán, Michal Hošek 

Neomluven: 

Tajemník KŽP: Ing. Pavel Flener  

Hosté: Mgr. Zuzana Šrůmová, Petr Lebeda 

Zahájení jednání: 18:05 

Konec jednání: 20:15 

 

 

 

 

 

1. SWOT ANALÝZA 

● Paní Mgr. Šrůmová informovala členy KŽP o probíhající aktualizaci Strategického plánu města 

Roztoky s tím, že záměrem města je  SWOT ANALÝZU, která je součástí SP, provést v odborných 

komisích města. Pro zvýšení efektivity procesu zpracování analýzy byl pozván facilitátor P. Lebeda. 

Analýza zahrnuje 3 oblasti - životní prostředí, dopravu a územní rozvoj. Zpracování získaných 

podkladů provede osoba pověřená místostarostkou Šrůmovou, výsledek bude prezentován na příští 

komisi životního prostředí. 

2. Odpad v okolí AKADEMIKU 

● Pan Aleš Jeřábek informoval KŽP o neutěšené situaci u hotelu AKADEMIK v ulici Nerudova. 

V okolí nádob na komunální odpad je často nepořádek, odpad je odložen v blízkosti nádob na odpad, 

který následně rozfoukává vítr.  Odbor životního prostředí bude monitorovat stav kolem nádob na 

komunální odpad a provede v brzké době kontrolu nakládání s odpady v hotelu ACADEMIC. 

Vedení města , resp. místostarostka přislíbila hledat právní cesty, jak uspokojivé nakládání s odpady v 

této lokalitě zajistit. 

3. Řez javorů na Školním nám. 

● Pan Votava vyslovil nespokojenost s prací arboristů na Školním nám. Během jednoho 

dopoledne došlo dle jeho názoru k nevratnému poškození stromů. K problematice se vyjádřila paní 

místostarostka Šrůmová a vedoucí OŽP pan Flener. Dle místostarostky se zadání řezu opíralo o 

odborný posudek certifikovaného odborníka, po zásahu byla jeho oprávněnost a nezbytnost ověřena 

dalším arboristou. Dle jejich vyjádření dlouhodobá absence adekvátní péče jiný než provedený zákrok 

neumožnila. 

Místostarostka ale uznává, že takto rozsáhlý zákrok měl být předem diskutovaný na komisi žp. 

 

4. Stezka sv. Ludmily 

● Pan Zděblo informoval členy KŽP o vývoji plánování již dříve diskutované dálkové poutní 

stezky procházející katastry města. Trasování samotné bylo nositelem projektu (Spolek sv. Ludmily) 

upraveno na doporučení komise žp tak, aby nepřivádělo další návštěvníky do již tak turisticky 

přetížených Únětic, a racionalizovalo trasu. Ta je nově vedena z Tichého údolí přes Holý vrch na Levý 

Hradec a odtud přes Řivnáč k Úholičkám. Umístění informačního panelu je v této chvíli na vedení 

města. 

 



5. Mor včelího plodu 

● Pan Flener informoval členy KŽP, že bylo veterinární správou zrušenou pásmo – mor včelího 

plodu. 

 

6. Břehové porosty a jejich ohrožení bobrem a Povodím Vltavy 

 

V návaznosti na diskuzi na minulém jednání komise žp navrhl P. Votava místní šetření na nábřeží 

Vltavy s cílem vytipovat ekologicky a krajinářské stromy pro mechanickou ochranu proti poškození 

bobrem. Dále doporučuje jako vhodné zahájit jednání s Povodím Vltavy, které by je vedlo k zachování 

některých významných dřevin jinak odsouzených k odstranění. 

 

7. Kácení v Tichém údolí 

 

P. Votava informoval o chystaném odstranění kůrovcových stromů v Tichém údolí s tím, že bude 

provedeno ručně, bez pojezdu těžké techniky.  

T. Zděblo v této souvislosti doplnil, že v pravděpodobně v průběhu tohoto roku budou schvalovány 

Plány péče o obě přírodní rezervace v Tichém údolí a že se jich město Roztoky může jako účastník 

řízení účastnit a ovlivnit podobu péče o Tiché údolí na dalších 10 let. Resp. tak může učinit u PR 

Roztocký háj - Tiché údolí, která leží v jeho katastru, u PR Údolí Únětického potoka, která se nachází v 

katastru Hlavního města Prahy, to není zcela jisté, účastnit se ovšem mohou a míní místní spolky. 

 

 

Usnesení komise žp 3/2024: 

 

V souvislosti s šířením bobra evropského dochází k rozsáhlému poškozování dřevin břehových 

porostů na nábřeží Vltavy. Po i proti proudu můžeme sledovat jejich extrémní úbytek až úplné 

odstranění. 

Komise žp tedy žádá vedení města Roztoky, aby přistoupilo k preventivním krokům a v co 

nejkratším čase zajistilo, dle existujících metodik, mechanickou ochranu identifikovaných 

ekologicky a krajinářsky významných dřevin, nebo jejich skupin. 

Komise také žádá vedení města, aby vstoupilo v jednání s Povodím Vltavy, jehož cílem by měl být 

racionální a citlivý přístup Povodí v odstraňování padlých, či stojících dřevin a zachování cenných 

biologicky jedinců. 

 

 

Zapsal: Ing. Pavel Flener                                         Ověřil: Tomáš Zděblo 


